

الجمعية العامة الـ148 للاتحاد البرلماني الدولي

جنيف، 23 - 27 آذار/مارس 2024



Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

CL/213/16-P.1

22 آذار/مارس 2024

المجلس الحاكم

البند 16

جائزة كريمر-باسي

جائزة كريمر-باسي للعام 2024

سيتم منح جائزة كريمر-باسي، التي سميت على اسم مؤسسي الاتحاد البرلماني الدولي، وويليام راندال كريمر وفريدريك باسي، للمرة الثالثة في العام 2024.

وإن الجائزة متاحة للبرلمانيين الحاليين الذين يقدمون مساهمة بارزة في الدفاع عن أهداف الاتحاد البرلماني الدولي وتعزيزها، وكذلك أولئك الذين يساهمون في عالم أكثر اتحاداً وسلاماً واستدامة وإنصافاً.

وفي العام 2022، مُنحت الجائزة الافتتاحية بشكل استثنائي لمرشحين اثنين، امرأة واحدة ومجموعة بقيادة رجل، للتأكيد على أهمية المساواة بين الرجال والنساء (الجنديرية) في الاتحاد البرلماني الدولي. ومُنحت الجائزة للسيدة سينتيا لوبيز كاسترو من المكسيك، والرئيس وجميع أعضاء البرلمان الأوكراني في الجمعية العامة الـ145 للاتحاد البرلماني الدولي في كيغالي، رواندا.

وفي العام 2023، مُنحت النسخة الثانية من الجائزة لرئيس برلمان توفالو السابق، السيد صموئيل تيو، تقديراً لعمله المتميز في العمل المناخي، المرتبط بموضوع العام وحملة الاتحاد البرلماني الدولي للمناخ برلمانات من أجل الكوكب.

ويجب تقديم الترشيحات لنسخة العام 2024 من خلال المجموعات الجيوسياسية الـ6 للاتحاد البرلماني الدولي، والتي ستختار كل منها مرشحاً واحداً من منطقتيه مع ترشيح ثان كبديل.



ويتعيّن على المجموعات الجيوسياسية ملء استمارة الطلب المحددة المتاحة على الرابط الإلكتروني التالي:
وتقديم رسالة تغطية تحدد الأسباب www.ipu.org/about-ipu/cremer-passy-prize
التي تجعل البرلمانين المعنيين يستحقون الجائزة. يجب إرسال النماذج والرسائل إلى العنوان التالي
press@ipu.org بحلول 30 نيسان/أبريل 2024.

وفي العام 2024، تماشياً مع الموضوع العام لهذا العام، يجب أن يكون للبرلماني الفائز أو مجموعة البرلمانين
سجل استثنائي عندما يتعلق الأمر بالسلم والأمن.

وسيتم منح الجائزة في الجمعية العامة الثانية للاتحاد البرلماني الدولي لهذا العام في تشرين الأول/أكتوبر 2024.





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

148th IPU Assembly

Geneva, 23–27 March 2024

Governing Council
Item 16

CL/213/16-P.1
22 March 2024

The Cremer-Passy Prize

2024 Cremer-Passy Prize

The Cremer-Passy Prize, named after the IPU's founders, William Randall Cremer and Frédéric Passy, will be awarded for the third time in 2024.

The Prize is open to sitting parliamentarians who make an outstanding contribution to the defence and promotion of the IPU's objectives, as well as those "who contribute to a more united, peaceful, sustainable and equitable world".

In 2022, the inaugural Prize was exceptionally awarded to two nominees, one woman and a group led by a man, to underscore the importance of gender equality at the IPU. Ms. Cynthia López Castro of Mexico, and the Chairman and all the Members of the Verkhovna Rada of Ukraine were awarded the prize at the 145th IPU Assembly in Kigali, Rwanda.

In 2023, the second edition of the Prize was awarded to the former Speaker of the Tuvalu Parliament, Mr. Samuel Teo, in recognition of his outstanding work on climate action, linked to the theme of the year and the IPU's climate campaign *Parliaments for the Planet*.

Nominations for the 2024 edition should be submitted through the IPU's six geopolitical groups, each of which will select one candidate from their region with a second nomination as an alternate.

The geopolitical groups should fill in the specific application form available at www.ipu.org/about-ipu/cremer-passy-prize and provide a cover letter setting out the reasons why the parliamentarians in question deserve the award. Forms and letters should be sent to press@ipu.org by 30 April 2024.

In 2024, in line with the overall theme of the year, the winning parliamentarian or group of parliamentarians should have an exceptional record when it comes to peace and security.

The Prize will be awarded at the second IPU Assembly of the year in October 2024.

E

#IPU148